
Referat grupperådsmøde tirsdag den 19. marts 2024
Til stede fra bestyrelsen: Jens, Marie, Bjørn, Laura og Daniel.

1) Valg af dirigent:
Jens vælges som dirigent.

2) Valg af referent:
Laura vælges som referent.

3) Hyttefondens beretning:
Mie fra fonden fortæller om fonden, dens opgaver, og hvad der er sket i 2023.
Hyttefonden søger forældre til at være med, da Helle-Marie stopper som formand. Der er
dog ikke umiddelbart nogen, der melder sig.
Hyttefondens regnskab godkendes.

Herefter starter spejdergruppens generalforsamling:

4) Beretning fra bestyrelsen v/Jens:
Administration har fyldt for meget i 2023, og i 2024 skal vi have mere fokus på elementerne
i spejderlivet.
I løbet af det seneste år har vi fået nye interne arbejdsopgaver: Kommunikationsansvarlig,
fondsøgning, indkøb, praktisk ”hytte-alf”, bindeled til lederne og bindeled til forældrene
(bestyrelsen søger særligt en ekstra forælder til sidste opgave).

5) Beretning fra grenene v/lederne:
(Her refereres kun til udvalgte punkter – vil man læse beretningerne i fuld længde, kan man
som forælder finde dem i sin mail-inbox fra Jens Zinck den 19. februar):

● Vi er i medlemsmæssig fremgang.
● Forældrenes opbakning og engagement i spejderaktiviteter og -arrangementer er

vokset – tak for det, det betyder meget.
● Husk ordentligt overtøj til børnene til møderne.
● Husk at melde fra i så god tid som muligt, hvis dit barn ikke kan komme til møde.
● Mikro-minierne har i denne sæson holdt møde samme dag, men ”går fra hinanden”

igen til næste år, da der simpelthen er for mange børn på én gang.
● Junior-grenen har været nedlagt i år, da der ikke var nogle oprykkere fra mini, men

der kommer en god flok efter sommer.
● Tropsspejderne var på tur til Schweiz, og det var en rigtig god oplevelse.
● Klanspejderne er efter sommerferien 2023 blevet mange og bliver forventeligt

endnu flere i løbet af 2024. Klanspejderne fungerer ofte som ledere for de andre
spejdere.



Efter beretningerne kommer lidt spørgsmål fra forældrene, og der snakkes bl.a. om mad
og slik på turene.

6) Fremlæggelse af årsregnskab for foregående år til godkendelse v/Daniel:
Om resultatet for 2023, som landede på i alt – 48.296 kroner:

● Vi budgetterede med underskud, der dog blev større end forventet, bl.a. pga. stort
tilskud til tropsspejdernes Schweiz-tur + der har været tab af indbetalte kontingenter
pga. fejl i DDS’s system (sagen er stadig i gang). I denne forbindelse beder
bestyrelsen alle forældre om at tjekke, om de har indbetalt 950 kroner per spejder i
2023?

● Derudover har vi i år kørt med professionel rengøring af hytten som noget nyt.
● Der er blevet opdateret værktøj og udstyr.
● Og bestyrelsen har øget budgetterne per gren.
● De frivillige kræfter er i højere grad blevet anerkendt ved små gaver.
● Og vi har købt et bogføringsprogram.

Vi har en kassebeholdning på cirka 600.000 kroner, som skal være til gavn for
spejderne.

Årsregnskabet godkendes.

7) Fremlæggelse af budget for indeværende år til godkendelse v/Jens:

● Vi fortsætter med professionel rengøring af hytten.
● Der er værktøj, der trænger til en opdatering.
● Vi bevarer et større budget per gren og den højere grad af små gaver/anerkendelse

af frivillige kræfter.
● Mål for budgettet er, at vi gerne skal ende i nul eksklusiv investeringerne, som fx er

at opgradere udstyr.
● Vi forventer et mindre minus i 2024.
● Det blev besluttet at hæve kontingentet for pigerne i 1. Højbjerg til samme

kontingent for Højberg drenge, så beløbet går fra nuværende 950 kroner for et helt
år til 650 kroner hvert halve år. For første halvår opkræves 1/5, og for andet halvår
1/10. Forældre opfordres til at betale med automatisk overførsel, da det gør
administrationsbyrden mindre.

Budgettet godkendes.

8) Opfordring til forældre:

● I skal erkende, at I skal bidrage, hvis gruppen skal fungere.
● Spørg ikke lederne om små ting, kontakt i stedet de andre forældre.
● Deltag gerne aktivt på Facebook og smid et like eller kommentar til lederne, det

betyder meget.
● Snak med de andre forældre og skab god stemning.



● Spørg lederne, hvad I kan hjælpe med. Det er rigtig godt, at I fx har bidraget med
kørselsliste og at lave mad på ture, bliv endeligt ved med det.

● Vi kan godt bruge nogle til at søge fonde eller tilskud, til arbejdsdagen den 26. maj
(fra 10-14) og til at blive hjælpeleder.

9) Behandling af indkomne forslag:
Der er ingen forslag.

10)Vedtagelse af udviklingsplanen.
Planen vedtages.

11) Pladser i bestyrelsen:
Jens fortsætter som formand.
Bjørn bliver ved som gruppeleder-vikar, mens Marie er væk.
Vi mangler to forældre til at være med i bestyrelsen. Søren Bollerup vælges som revisor.

12)Valg til divisionsrådet og generalforsamling:
Bjørn og Jytte har meldt sig til divisionsrådet 23. april. Bjørn og Marie finder tre mere selv.

13)Valg til korpsrådet:
Trine og Marie vil gerne meldes ind i korpsrådet. Bestyrelsen siger samtidig ja til at give
penge til, at de kan få et føl med.

14)Eventuelt:
Der er stadig tre ledige poster – én i Hyttefonden og to forældre i vores bestyrelse.


